

# EDUCATION ON THE BRINK OF AN ABYSS – A CALL FOR URGENT ACTION

SCEFA Statement on COVID-19

18 March 2020

The world has been jolted by the Coronavirus [COVID–19] pandemic, with the confirmation

globally, that more than 227,953 people have tested positive, 85,985 recovered from attack

and 9,312 are dead from the virus [WHO as of 19 March 2020]. The Global Partnership for

Education has posted that more than 849 million children and students have been pushed out of

schools and colleges, in more than 117 countries, as of 18 March 2020, and the statistics are likely

to escalate exponentially, by the day. Sudan , Arab rego , Africa has not been spared, though the epicenter of what started in Wuhan China is at the moment considered to be Europe.

SCEFA wishes to express deep sympathies with families who have lost loved ones, solidarity

with survivors and the affected, and encouragement to many a communities and governments

struggling day and night to keep the virus at bay through the WHO guidelines and practices of combating COVID-19.

SCEFA further wishes to urge the key Education stakeholders - and primarily, governments across

the continent of Africa - to DEFEND Education and take appropriate measures that would prioritize safety of children, students, families and communities, and enhance sustainable learning among the all learners.

In particular, SCEFA urges the governments to:

1) Declare COVID-19 a national crisis and engage the respective countries' resources in combating

the menace, sparing no effort to fight and defeat coronavirus.

2) Make safety of learners and teachers first priority, and where risk of exposure is imminent as

has been shown to be the case in most crowded places like schools and universities, closure

and securing the facilities should be undertaken urgently.

3) Protect funding allocated to the Education system to maintain the Right to Education for all

learners. This is NOT the time to abuse funds meant for Education. Transparent and

accountable application is called for.

4) Engage innovative methods of sustaining learning for the students through new technology, electronic and digital media, and other creative approaches experienced during Ebola crisis

such as community radio programmers on Education.

5) Encourage parents to provide needed support to their kids at home during closure period for continued wellbeing and learning.

6) Engage the public in regular, honest and candid update on the status of the COVID-19

situation in the respective countries, and measures being taken to combat it.

7) Roll out a truly inclusive partnership of actors in combating COVID-19. SCEFA will work with National Education Coalitions in Africa to continue engaging their

governments to ensure that the Right to Education for all learners is protected and alternative

learning mechanisms are put in place in countries where schools are closed down.

This world is our home, Education is our tool, COVID-19 cannot stop Education and Learning.

Signed by and on behalf of SCEFA

Mr. Nagi El shafe

SCEFA Board Secretary

## بيان SCEFA حول COVID-19 18 مارس 2020

هز العالم وباء كورونا فيروس [COVID - 19] ، مع التأكيد على الصعيد العالمي ، أن أكثر من 227،953 شخصًا قد ثبتت إصابتهم ، وتعافي 85،985 شخصًا من الهجوم و 9122 ماتوا بسبب الفيروس [منظمة الصحة العالمية حتى 19 مارس 2020]. الشراكة العالمية من أجل وقد نشر التعليم أنه تم طرد أكثر من 849 مليون طفل وطالب المدارس والكليات ، في أكثر من 117 دولة ، اعتبارًا من 18 مارس 2020 ، ومن المرجح أن تكون الإحصائيات للتصعيد بشكل كبير ، كل يوم. السودان والمنطقة العربية وأفريقيا لم يسلم ، على الرغم من بؤرة ما بدأت في ووهان الصين تعتبر في الوقت الحاضر أوروبا.

يود SCEFA أن يعرب عن تعاطفه العميق مع الأسر التي فقدت أحياءها ، والتضامن مع الناجين والمتضررين ، وتشجيع العديد من المجتمعات والحكومات تكافح ليلا ونهارا لمكافحة الفيروس من خلال المبادئ التوجيهية والممارسات لمنظمة الصحة العالمية مكافحة COVID-19.

ترغب SCEFA أيضًا في حث أصحاب المصلحة الرئيسيين في مجال التعليم - وبشكل أساسي الحكومات في جميع أنحاء العالم

قارة أفريقيا - إلى الدفاع عن التعليم واتخاذ التدابير المناسبة التي ستعطي الأولوية سلامة الأطفال والطلاب والأسر والمجتمعات ، وتعزيز التعلم المستدام بين جميع المتعلمين.

**على وجه الخصوص ، يحث SCEFA الحكومات على:**

(1) إعلان COVID-19 أزمة وطنية وإشراك موارد البلدان المعنية في مكافحة التهديد ، لا تدخر أي جهد لمحاربة وهزيمة الفيروس التاجي.

(2) إعادة النظر بعمق في تعريف مفهوم ومصطلح " التعليم وقت الطوارئ و الأزمات " ، والذي كان لوقت قصير ، وقيل هذه الأزمة يقتصر عموماً على البلدان والمناطق التي هي تحت الهيمنة الاستعمارية أو التي تشهد حروب أهلية أو نزاعات مسلحة.

(3) جعل سلامة المتعلمين والمعلمين الأولوية الأولى ، وحيث يكون خطر التعرض وشيئاً وقد ثبت أن هذا هو الحال في معظم الأماكن المزدحمة مثل المدارس والجامعات ، والإغلاق وتأمين المرافق يجب القيام به على وجه السرعة.

(4) مراجعة المقاربات حول "المدرسة" وطرح الأسئلة الحقيقية التي تعالج الأدوار التي يمكن أن تلعبها مستقبلاً من خلال إجراء مراجعات شاملة لبرامجها لتكون مخرجاتها الاجتماعية أداة للتضامن الوطني والدولي.

(5) حماية التمويل المخصص لنظام التعليم للحفاظ على الحق في التعليم للجميع المتعلمين. ليس هذا هو الوقت المناسب لإساءة استخدام الأموال المخصصة للتعليم. شفاف و مطلوب تطبيق للمساءلة و مراجعة الأولويات، وذلك بجعل التعليم مسألة رأي عام تستحق العناية من الحكومات وكافة الأطراف، وبالتالي تخصيص التمويلات الضرورية، وزيادة ميزانيات التربية والتعليم في مختلف البلدان العربية والافريقية.

(6) استخدام طرق مبتكرة لاستدامة التعلم للطلاب من خلال التكنولوجيا الجديدة ، الوسائط الإلكترونية والرقمية ، والأساليب الإبداعية الأخرى التي شهدتها أزمة إيبولا مثل برامج الإذاعة المجتمعية حول التعليم.

(7) تشجيع الآباء على تقديم الدعم اللازم لأطفالهم في المنزل خلال فترة الإغلاق استمرار الرفاهية والتعلم.

(8) إشراك الجمهور في تحديث منتظم وصريح وصريح عن حالة COVID-19 الوضع في البلدان المعنية ، والتدابير المتخذة لمكافحته.

(9) طرح شراكة شاملة بحق من الجهات الفاعلة في مكافحة COVID-19.

سيعمل SCEFA مع تحالفات التعليم الوطنية في أفريقيا لمواصلة إشراكهم على الحكومات ضمان حماية الحق في التعليم لجميع المتعلمين والبديل يتم وضع آليات التعلم في البلدان التي يتم فيها إغلاق المدارس. هذا العالم هو بيتنا ، التعليم هو أدواتنا ، لا يمكن لـ COVID-19 إيقاف التعليم والتعلم.

وقعه بالنيابة عن SCEFA

السيد ناجي الشافعي

الأمين العام مجلس SCEFA